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Készült: Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2024. október 31-ei, 

munkaterv szerinti üléséről 

 

Az ülés helye: Oroszlányi Közös Önkormányzati Hivatal I. emeleti tanácsterem 

 

Jelen vannak: Takács Károly, Fehérdi Zsuzsanna, Gerenday Zsuzsanna, Gyuga Mihály 

József, Kontschán Flórián Jenő, Molnár István, Papp Péter Attila, Rajnai 

Gábor, Szabó György, Székely Antal és Vargáné Vojnár Katalin települési 

képviselők, Mók Attila alpolgármester, Dr. Tomayer Tamás jegyző  

 

Távol van: Babai János települési képviselő 

 

Meghívottak: a jelenléti ív szerint 

 

Takács Károly polgármester köszöntötte a képviselő-testület munkaterv szerinti ülésén részt vevő 

képviselőtársait, az ülésre meghívottakat, minden érdeklődőt, a televízió nézőit, és az ülést interneten 

figyelemmel kísérőket.  

 

A képviselő-testület ülését 16 óra 02 perckor megnyitotta. Megállapította, hogy a képviselő-testületi 

ülés határozatképes, mert a 12 fő települési képviselőből 11 fő jelen van.  

 

Dr. Tomayer Tamás jegyző tájékoztatta képviselő-testületet arról, hogy a Magyarország helyi 

önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 39. § (1) bekezdése értelmében az 

önkormányzati képviselő a megválasztásától számított harminc napon belül vagyonnyilatkozatot 

köteles tenni. Jelezte, hogy a települési képviselők eleget tettek a vagyonnyilatkozat-tételi 

kötelezettségüknek. 

 

Takács Károly polgármester jelezte, megkezdik munkaülésüket. A megküldött meghívóban 12 

napirendi pont szerepel. 

Tájékoztatta a képviselő-testületet arról, hogy a kiküldött meghívóban szereplő „Jó tanuló - jó 

sportoló” cím elnyerésére kiírt pályázat elbírálása” tárgyú napirendi pontot kötelező zárt ülésen 

tárgyalni a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló törvény 46. § (2) bekezdés a) pontja alapján. 

 

A tárgyalandó napirendi pontokkal, illetve a tárgyalás sorrendjével kapcsolatban kérdés, hozzászólás 

és módosító javaslat nem volt, így kérte, szavazzanak a napirendi pontok tartalmának és azok 

tárgyalási sorrendjének elfogadásáról. 

 

A Képviselő-testület a napirendet nyílt szavazással, 11 fő települési képviselő részvételével, 11 igen 

szavazattal elfogadta, és meghozta a következő határozatot:  

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

148/2024. (X. 31.) határozata 

a napirendről 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának Képviselő-testülete október 31-ei, munkaterv szerinti ülésén az 

alábbi napirendi pontokat tárgyalja: 

Nyílt ülés: 

1. Tájékoztató a két ülés közötti fontosabb eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés a lejárt 

határidejű határozatok végrehajtásáról 

2. A 2024. évi költségvetés - 2/2024. (II. 19.) önkormányzati rendelet - módosítása 

3. Helyi jelentőségű természeti értékek védetté nyilvánításáról szóló 25/1993. (V. 26.) ÖK. rendelet 

módosítása 
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4. Önkormányzati ingatlanvagyonnal kapcsolatos döntések 

5. Tájékoztató az Oroszlány Önkormányzati Tűzoltó-parancsnokság elmúlt évben végzett 

munkájáról 

6. Tájékoztató az Oroszlányi Polgárőr Egyesület elmúlt évben végzett munkájáról 

7. Oroszlány Város Óvodái beszámolója a 2023/2024. nevelési évben végzett tevékenységéről 

8. Oroszlány Város Óvodái 2024/2025. évi munkatervének véleményezése 

9. Kötelező felvételt biztosító általános iskolai körzethatárok véleményezése 

10. Nemzetiségi önkormányzatokkal kötött megállapodások felülvizsgálata 

11. Kérdés, interpelláció 

Zárt ülés: 

12. „Jó tanuló - jó sportoló” cím elnyerésére kiírt pályázat elbírálása 

 

Felelős: Takács Károly polgármester 

 

 

1. NAPIRENDI PONT: Tájékoztató a két ülés közötti fontosabb eseményekről, a hozott 

döntésekről, jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 

 
Előadó:  Takács Károly polgármester 

Előkészítő: Dr. Tomayer Tamás jegyző 

 

Takács Károly polgármester elmondta, az előterjesztésben és kiegészítésében 20 pontban számolt be 

a két ülés között történt fontosabb eseményekről. A tájékoztató elfogadása mellett döntést kért a 

munkaterv módosításáról, amelynek megfelelően a 2024. október 31-ei képviselő-testületi ülés 

napirendi pontjai közül törlik az „Út-, parkoló- és járdafejlesztési koncepció (2025)” tárgyú 

előterjesztést, a tervezett napirendi pontot a 2024. november 21-ei munkaülésén tárgyalják. 

Szóbeli kiegészítésként elmondta, hogy a Wescast tulajdonosi hátteréből egy kínai politikai 

küldöttséget is fogadtak a közelmúltban. A küldöttség a Szecsuán tartományban lévő Neijiang 

városból érkezett alpolgármester asszony vezetésével. A küldöttségben minden szakma képviseltette 

magát. Precízek voltak, céltudatosak, és felajánlották az együttműködést Oroszlánnyal. Neijiang 4 

millió lakosú város, aminek számtalan erőforrása van. Nagyon eltökéltek, az európai kapcsolatot 

komolyan veszik. Véleménye szerint meg kell fontolni, mely ügyek mentén, mely témákban lehet 

együttműködni. Javaslatot lehet mondani. Neijiangnak mindenféle ipari erősségei vannak, ezen kívül 

rendkívül erős a művészeti történeti tevékenységük, a kínai édességipar központja és újabban az 

egészségturizmust is nagyon komolyan veszik. Nagyon megtisztelő volt a látogatásuk, ez a város igen 

komoly erőforrásokkal rendelkezik. 

 
Papp Péter Attila települési képviselő jegyző úrtól az önkormányzati képviselők képzéséről, illetve a 

régiek továbbképzéséről kért tájékoztatást.  

Megjegyezte, emlékei szerint 12 évvel ezelőtt egy tízmillió lakosú kínai város jelentkezett 

testvérvárosnak. 

 

Dr. Tomayer Tamás jegyző elmondta, a települési képviselők képzését a Nemzeti Közszolgálati 

Egyetem szervezi. Akik korábban már is képviselők voltak, azoknak a 10 modulból 1-et kell 

elvégezniük, az újonnan választott képviselőknek a komplett képzést kötelező elvégezniük. A 

megadott linken kell feljelentkezni az egyetem honlapján és ott kell regisztrációval egy személyes 

profilt létrehozni. Aki ebben segítségre szorul, annak szívesen segítenek a hivatalban a jegyzői 

titkárságon. 

 

Takács Károly polgármester Papp Péter Attila képviselőtársa felvetésére reagálva elmondta, 2012-

ben Északkelet-Kínába hívták meg. Volt alkalma ott egy rövid angol nyelvű előadást tartani. 

Véleménye szerint elsősorban a Wescast-tal, a cég üzleti helyzetével kell foglalkozniuk. Ha ilyen 

együttműködési ajánlat érkezik, minimum meg kell nézni ennek a lehetőségeit. Az egészségturizmus 

kiváló ötlet, tehát érdemes az ilyen kapcsolatokat ápolni, ha mindkét oldalnak hoz előnyöket. Neijiang 

a testvérvárosi kapcsolatot is felajánlotta. Minden ilyen megtisztelő ajánlatot értékként kell kezelni.  

Papp Péter Attila települési képviselő kérésére elmondta, a Wescastról egy tájékoztatót adott a cég 

kínai vezetője. A cég helyzete stabilizáló irányt mutat. A Wescast nehézsége a robbanómotoros 

gépjárműipar nehézségéből adódik. Úgy hírlik, hogy a cég túl van ezen a hullámvölgyön. Olyan 
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termékek öntését kezdték el - például féknyereg -, amik korábban nem voltak a profiljukban. 

Semmiképpen nem akarnak kivonulni, elvileg még egy kooperációs fejlesztési terv sincs kizárva más 

kínai cégekkel. Decemberben tervez egy ipari parki roadshowt, ott talán konkrétabban el fogják 

mondani a gyár jelenlegi állapotát. A tulajdonosi kör változatlan marad. 

 

További kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, így kérte, szavazzanak az előterjesztés 

kiegészítésében szereplő határozati javaslat elfogadásáról. 

 

A Képviselő-testület a határozati javaslatot nyílt szavazással, 11 fő települési képviselő 

részvételével, 11 igen szavazattal elfogadta, és meghozta a következő határozatot:  

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

149/2024. (X. 31.) határozata 

a két ülés között történt fontosabb eseményekről szóló tájékoztatóról, a hozott döntésekről, a 

lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának képviselő-testülete:  

1. Módosítja a 2024. évi munkatervét, amelynek megfelelően a 2024. október 31-ei képviselő-

testületi ülés napirendi pontjai közül törli az „Út-, parkoló- és járdafejlesztési koncepció (2025)” 

tárgyú előterjesztést, a tervezett napirendi pontot a 2024. november 21-ei munkaülésén tárgyalja. 

2. Elfogadja a két ülés között történt fontosabb eseményekről szóló tájékoztatót és a jelentést a lejárt 

határidejű határozatok végrehajtásáról. 

 

Határidő: a határozat kihirdetésére: 2024. november 6. 

Felelős: a határozat kihirdetéséért:  Dr. Tomayer Tamás jegyző 

 

 

2. NAPIRENDI PONT: A 2024. évi költségvetés - 2/2024. (II.19) önkormányzati rendelet - 

módosítása 

 
Előadó:  Takács Károly polgármester 

Előkészítő: Bársony Éva osztályvezető 

 

Takács Károly polgármester elmondta, az államháztartásról törvény alapján a képviselő-testület 

„negyedévenként, a döntése szerinti időpontokban, de legkésőbb az éves költségvetési beszámoló 

elkészítésének határidejéig, december 31-ei hatállyal módosítja a költségvetési rendeletét”.  

Ennek megfelelően a képviselő-testület elé terjesztette Oroszlány Város Önkormányzata és a 

fenntartása alá tartozó költségvetési szervek 2024. évi költségvetési rendeletének 3. számú 

módosítását. 

A módosítási javaslat előkészítéséhez áttekintették az önkormányzat és intézményei 1-9 havi pénzügyi 

teljesítési adatait, továbbá a jelenlegi ismereteik szerint év végéig várható feladatokat. Ennek 

megfelelően az előterjesztésben javaslatot tesznek a bevételi és kiadási előirányzatok tényadatoknak 

megfelelő kiigazítására, továbbá a feladatellátás biztosításához szükséges kiadási előirányzat 

módosításokra. 

2024. október hó 7. napjáig az iparűzési adóbevételi számlára beérkezett adóbevétel összege 4.215.000 

E Ft. Ez több mint 815.000 E Ft bevételi többletet jelent a módosított előirányzathoz viszonyítva, mely 

az ipari parki cégek 2023. évi kedvező teljesítményével magyarázható. Jelen előterjesztéssel az 

iparűzési adó bevételi előirányzatot 686.216 E Ft összeggel javasolják megemelni, mellyel a 2024. 

évre tervezett beruházási hitelelőirányzat kivezetését, továbbá az ingatlanértékesítés és a normatív 

állami támogatás bevételi előirányzatának csökkenését ellensúlyozzák. A 2024. évi fejlesztési célú 

hitelkeret kivezetésével párhuzamosan a hitelhez kapcsolódó kamatfizetési kötelezettség kiadási 

előirányzata is megszüntetésre kerül. A felszabadított kiadási előirányzatot beruházási céltartalékként 

javasolják elkülöníteni. 

A kiadási előirányzatok átcsoportosításával új költségvetési sorok megképzését is javasolják. A városi 

strand újranyitásához kapcsolódóan 10.000 E Ft összegű előirányzat megképzését, a hivatali működés 

áthelyezéséhez kapcsolódóan a Szolgáltató Városközpont átalakításának tervezésére 3.000 E Ft, a 

Médiacentrum elhelyezésének tervezésére 2.000 E Ft, a Chudik Lajos Sportlétesítmény fűtés-

kialakításának tervezésére 3.000 E Ft összegű előirányzat megképzését javasolják. 
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Az intézmények tekintetében az időközi pénzügyi teljesítési adatok és a jelenlegi ismereteik szerint év 

végéig várható feladatok figyelembe vételével javaslatot tesznek a feladatellátáshoz szükséges kiadási 

előirányzatok megképzésére, illetve kiigazítására.  

A módosuló kiadási előirányzatok fedezetének biztosításához szükséges forrás csak részben 

biztosítható az intézményi költségvetési kereteken belül, ezért az irányítószervi támogatás emelése is 

szükséges összesen 16.430 E Ft összegben. Az emelés összege konkrét célhoz, feladathoz kötött: 

intézményi beruházások, őszi és adventi rendezvények, programok, illetve veszélyes fa kivágásának 

finanszírozási forrásául szolgál. 

 

Rajnai Gábor PHB elnök/települési képviselő jelezte, a Pénzügyi és Humán Bizottság tárgyalta az 

előterjesztést és 11 fő bizottsági tag részvételével 9 igen szavazattal és 2 tartózkodással elfogadta az 

előterjesztést egy módosító javaslat kiegészítéssel, melyet ismertetett:  

A Pénzügyi és Humán Bizottság  

1. Megállapította, hogy az előző képviselő-testület egy korrekt, jó pénzügyi helyzetben lévő 

költségvetést adott át, amelyet a 2025-2026-2027. évben 642.711.000 Ft hitelállomány terhel, a 

lekötött betét állománya: 2.000.250.000 Ft.  

2. Törekszik arra, hogy az újonnan megválasztott képviselő-testület ne vegyen fel olyan hitelt, amit 

a következő képviselő-testületre ráterhel. 

Ismételten jelezte, a bizottság ezzel a kiegészítéssel javasolja a következő időszakban a munkát. 

 
Takács Károly polgármester befogadta a javaslatot. 

 

Papp Péter Attila települési képviselő elmondta, valóban a módosítással együtt fogadták el a 

költségvetésmódosítást, amivel ő is egyetértett, hiszen számszerűsítették az elnök úr által előterjesztett 

módosítást.  

Polgármester úr jelezte, hogy a súlyemelő teremben nincs fűtés. Véleménye szerint mielőtt döntésre 

jutnának, meg kellene vizsgálni, hogy hány súlyemelő van még. Ugyanis az utóbbi években az 

oroszlányi súlyemelők jó része már Tatabányán, vagy Tatán edz és lakik.  

 

Takács Károly polgármester elmondta, az oroszlányi súlyemelők aktívak. 10-nél több személy 

bizonyára nem edz, viszont továbbra is eltökéltek, hogy itt dolgozzanak tovább. Az viszont kicsit 

furcsa, hogy ilyen körülmények között vannak. A megoldások nem voltak műszakilag rendesen 

előkészítve, többféle megoldás is felvetődött. Nem teljesen indokolatlan a kérésük, de meg kell 

vizsgálni, melyik a legjobb alternatíva.  

 

Székely Antal települési képviselő véleménye szerint teljesen mindegy, hogy hányan vannak a 

súlyemelők. Az egy nagyon szomorú dolog, hogy egy épületben nincs fűtés. Gondolja, hogy a 

szakmunkás képző épületében is azért nincs megoldva a fűtés, mert túl kevesen vannak, érdekes 

szemlélet. 

 

Takács Károly polgármester elmondta, amennyiben egy önkormányzati rendszert használnak, azt egy 

minimum szolgáltatással működtetniük kell. 

 

Papp Péter Attila települési képviselő Székely Antal képviselőtársa hozzászólására reagálva 

felvetette, ki vezette a várost 10 évig, amiért nincs fűtés? 

 

Székely Antal települési képviselő felhívta a figyelmet arra, hogy elvették a várostól az intézmény 

működtetését és irányítását és olyan beruházásba kezdtek, amit a tulajdonos önkormányzattal 

nemhogy nem egyeztettek, de nem is közöltek. Érdemes lenne bizottsági ülésen kitárgyalni ezt a 

témát. 

 

Takács Károly polgármester javasolta bizottsági ülésen folytatni ezt a szakmai párbeszédet. 

 

További kérdés, hozzászólás nem volt, így felhívta képviselőtársai figyelmét arra, hogy két szavazásra 

fog sor kerülni. Elsőként kérte, szavazzanak az előterjesztésben szereplő rendelettervezet 

elfogadásáról. 
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A Képviselő-testület nyílt szavazással, 11 fő települési képviselő részvételével, 11 igen szavazattal 

a rendelettervezetet elfogadta és megalkotta  

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

18/2024. (XI. 6.) önkormányzati rendeletét 

Oroszlány Város Önkormányzatának 2024. évi költségvetéséről szóló 2/2024. (II. 19.) 

önkormányzati rendelete módosításáról 

 

Dr. Tomayer Tamás jegyző jelezte, képviselő-testületi határozatban kell döntést hozni a Rajnai 

Gábor elnök úr által javasolt módosításról, ami egy bizottsági határozat. A rendelet szövegét ez nem 

érinti. 

 

Takács Károly polgármester összefoglalva elmondta, a Pénzügyi és Humán Bizottság azt rögzítette 

határozatában, hogy egy konszolidált állapotban vették át a költségvetést a korábbi önkormányzattól, 

betétesi pozícióban, időközben a hitelpozíciókat az elmúlt döntésükkel kivezették. A javaslat 

hangsúlyozza, hogy olyan hitelfelvételt ne tegyen az önkormányzat, amit a következő testületre 

hagyományoz. Mindig hagyományozott a következő testületre az előző képviselő-testület 

hitelállományt, ezt nagyon józanul kell kezelni. 2010-2014-ben kifejezetten pénzügypolitikai 

koncepció volt, hogy nem vettek fel hitelt, még rövid távú hiteleket sem, sőt még likvidhiteleket sem. 

Reméli, hogy most is lesznek olyan helyzetben, hogy ehhez tudják tartani magunkat. 

Kérte, szavazzanak a szóban ismertetett határozati javaslat elfogadásáról. 

 

A Képviselő-testület a határozati javaslatot nyílt szavazással, 11 fő települési képviselő 

részvételével, 11 igen szavazattal elfogadta, és meghozta a következő határozatot:  

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

150/2024. (X. 31.) határozata 

a 2024. évi költségvetés - 2/2024. (II.19) önkormányzati rendelet – módosítása kapcsán 

hozott döntésről 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának képviselő-testülete: 

1. Megállapítja, hogy az előző képviselő-testület egy korrekt, jó pénzügyi helyzetben lévő 

költségvetést adott át, amelyet a 2025-2026-2027. évben 642.711.000 Ft hitelállomány terhel, a 

lekötött betét állománya: 2.000.250.000 Ft. 

2. Törekszik arra, hogy ne vegyen fel olyan hitelt, amit a következő képviselő-testületre ráterhel. 

 

Határidő: a határozat kihirdetésére: 2024. november 6. 

Felelős: a határozat kihirdetéséért:  Dr. Tomayer Tamás jegyző 

 

 

3. NAPIRENDI PONT: Helyi jelentőségű védett természeti területté nyilvánításról szóló 

rendelet megalkotása 

 
Előadó:  Takács Károly polgármester 

Előkészítő: Bartalus László osztályvezető 

 

Takács Károly polgármester elmondta, a Komárom-Esztergom Vármegyei Kormányhivatal a 

Közigazgatási és Területfejlesztési Minisztérium államtitkári utasításában foglaltaknak megfelelően 

elvégezte a helyi jelentőségű természeti értékek védetté nyilvánításáról szóló önkormányzati rendelet 

törvényességi vizsgálatát. 

A vizsgálat eredményei alapján a Törvényességi Felügyelet felhívta a város jegyzőjét az 

önkormányzati rendelet felülvizsgálatára és a feltárt jogsértések orvoslására. Ennek megfelelően, 

illetve a Törvényességi Felügyelet hozzájárulásával a helyi jelentőségű védett természeti területté 

nyilvánításáról szóló új rendelet megalkotása szükséges a korábbi, jogsértő rendelet hatályon kívül 

helyezésével egyidejűleg. 

 

Kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, így kérte, szavazzanak az előterjesztésben szereplő 

rendelettervezet elfogadásáról. 
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A Képviselő-testület nyílt szavazással, 11 fő települési képviselő részvételével, 11 igen szavazattal 

a rendelettervezetet elfogadta és megalkotta  

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

19/2024. (XI. 6.) önkormányzati rendeletét 

helyi jelentőségű védett természeti területté nyilvánításáról 

 

 

4. NAPIRENDI PONT: Önkormányzati ingatlanvagyonnal kapcsolatos döntések 

 

Előadó:  Takács Károly polgármester 

Előkészítő: Bartalus László osztályvezető 

 

Takács Károly polgármester elmondta, a képviselő-testület 163/2016. számú határozatával döntött az 

önkormányzat tulajdonát képező, oroszlányi 13560 és 13561 helyrajzi szám alatti, kivett zártkerti 

művelés alól kivett ingatlanok versenytárgyalás keretében történő értékesítéséről. Az eltelt időszakban 

folytatott felhívások, egyeztetések ellenére az ingatlanok értékesítésére érdeklődés hiányában nem 

került sor. Mivel a közelmúltban többszöri érdeklődés zajlott az ingatlanok iránt, a versenytárgyalás 

eredményes lefolytatása érdekében javasolta a kikiáltási ár határozati javaslat szerinti meghatározását 

az idei évben aktualizált értékbecslések alapján. 

Felhívta a figyelmet, a felmérő nem pontosan lokalizálta a helyszínt. Az ingatlan az erőmű hűtőtava 

közelében lévő, el nem nevezett kertes lakótelepen található és nem a Felső-telepen. 

 

Kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, így kérte, szavazzanak az előterjesztésben szereplő 

határozati javaslat elfogadásáról. 

 

A Képviselő-testület a határozati javaslatot nyílt szavazással, 11 fő települési képviselő 

részvételével, 11 igen szavazattal elfogadta, és meghozta a következő határozatot:  

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

151/2024. (X. 31.) határozata 

az önkormányzati ingatlanvagyonnal kapcsolatos döntésekről 

Oroszlány Város Önkormányzatának képviselő-testülete: 

1. az alábbi, Oroszlány Város Önkormányzata 1/1 tulajdonát képező ingatlanok versenytárgyalás 

keretében történő értékesítéséhez a következő kikiáltási árakat határozza meg: 

a) az Oroszlány, Erőműi-tó part 2. szám és 13560 helyrajzi szám alatti, kivett zártkerti művelés 

alól kivett terület és építésjogilag rendezetlen épület megnevezésű 358 m2 területű ingatlan 

esetében 1.750.000 Ft, melyhez Áfa nem kapcsolódik,  

b) az Oroszlány, Erőműi-tó part 3. szám és 13561 helyrajzi szám alatti, kivett zártkerti művelés 

alól kivett terület megnevezésű 302 m2 területű ingatlan esetében 1.480.000 Ft, melyhez Áfa 

nem kapcsolódik.  

2. Felhatalmazza a polgármestert az 1.a) és 1.b) pont szerinti ingatlanok eredményes 

versenytárgyalását követően az adásvételi szerződések aláírására. 

 

Határidő: a határozat kihirdetésére: 2024. november 6. 

Felelős: a határozat kihirdetéséért: Dr. Tomayer Tamás jegyző 

a határozat végrehajtásáért: Takács Károly polgármester 
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5. NAPIRENDI PONT: Tájékoztató az Oroszlány Önkormányzati Tűzoltó-parancsnokság elmúlt 

évben végzett munkájáról 

 
Előadó:  Takács Károly polgármester 

Előkészítő: Szabó Imre tűzoltóparancsnok 

 

Takács Károly polgármester elmondta, az Oroszlány Önkormányzati Tűzoltó-parancsnokság vezetője 

elkészítette a tűzoltó-parancsnokság elmúlt évben végzett munkájáról szóló beszámolót, amely 

részletesen tartalmazza a köztestület elvégzett feladatait és eredményeit, illetve a tűzoltó-

parancsnokság pénzügyi helyzetének alakulását.  

A beszámolót az előterjesztés melléklete tartalmazza. 

 

Szabó Imre tűzoltóparancsnok kiegészítésként hozzátette, az elmúlt hónap során a korábban megadott 

statisztikai adatokhoz képest 27-tel több káreset lett, tehát összesen eddig 253 vonulása volt az 

oroszlányi tűzoltóságnak. Azért, hogy jobban átlátható legyen az oroszlányi tűzoltóság helye, szerepe, 

ismertetett két komolyabb káresetet, melyek az elmúlt néhány napban történtek. A nyilvántartási 

rendszere, dokumentációja olyan a tűzoltóságnak, hogy gyakorlatilag minden káresetet másodperc 

pontosan vissza lehet nézni. Október 23-án egy emeletes családi ház gyulladt ki itt Oroszlány 

területén. Az oroszlányi tűzoltóság 5,5 perc alatt ért ki a kárhelyszínre, és megkezdte a beavatkozást. 

Felderítették az eseményt, és megkezdték a tűz oltását. A tatabányai tűzoltóság 18 km-re található 

Oroszlánytól, nekik 19 perc kellett, hogy kiérjenek. Mire ők kiértek, addigra a tűz továbbterjedését az 

oroszlányi egység megakadályozta. Utána a végleges oltást együtt végezték el. A két kiérkezési idő 

között 14 perc különbség mutatkozik. Erről azért érdemes beszélni, mert a tűzoltással kapcsolatos 

számítások szerint percenként 1 m-es sugárirányú haladást feltételeznek a tűzeseteknél. A kárérték 

ebben az esetben 5 millió forint volt, a megmentett érték 50 M Ft. 

A másik nagyobb káresetük Bokod és Dad között a szántóföldön történt egy kombájn tűz. 13 perc alatt 

ért ki az oroszlányi tűzoltóság és 22 perc alatt a tatabányai. Teljes terjedelmében égett egy kombájn és 

a beavatkozás kezdetétől számított 3 perc múlva széthasadt az üzemanyag tartály, ami azt jelentette, 

hogy közel 1000 l-nyi gázolaj ömlött ki, és gyulladt be. Habbal kellett oltani a tűzoltóknak. Kb. 250 

ezer forint értékű tűzoltóhabot használtak el a tűzoltók a káreset során, amivel sikerült megfékezni a 

tüzet, és közösen oltották el a tatabányai tűzoltókkal. Itt megmentett érték nem volt, a kárérték: 120 M 

Ft.   

Tájékoztatta a képviselő-testületet, hogy a laktanyában 1 évvel ezelőtt elkezdték egy étkező helyiség 

kialakítását, amihez támogatókat kerestek. Fő támogató a Veolia Water Hungary Kft. volt, mellette 

több települési képviselő, helyi vállalkozó felajánlotta a segítségét. Volt, aki szakemberként dolgozott, 

természetesen a tűzoltók is végezték a munkát. A konyha-étkező átadására ezen a héten került sor. A 

megteremtett érték 2,5 M Ft. 

Másik örömteli hír, hogy a Borgwarner cégcsoport elnöki biztonsági díját kapta meg a Borgwarner 

oroszlányi gyára. Ezt 1 millió balesetmentes munkaóra után kapják. Ilyenkor lehetőséget kapnak arra a 

dolgozók, hogy megszavazzanak egy helyi civil szervezetet, aki támogatást kap a cég elnökségétől, ez 

10.000 dollár támogatást jelent. A dolgozók az oroszlányi tűzoltóságot szavazták meg. Korábbi 

években is kapott a tűzoltóság ilyen címmel kisebb összegeket. Ezt az összeget a működési feltételeik 

javítására fogják fordítani, illetve a laktanya korszerűsítésére. Megköszönte mindenkinek a 

felajánlását, hozzájárulását.  

Tisztelettel és szeretettel meghívta a képviselőket a laktanyába egy látogatásra. 

 

Takács Károly polgármester hozzátette, hogy a '90-es években nagy vita volt, amikor megerősítették 

a helyi tűzoltóság működését. Pontosan ezek voltak a szempontok, vizionálták, hogy mi az 

időkülönbséggel kapcsolatos következmény. 10 perc alatt óriási mértékű növekedés van egy 

tűzesetnél, gyakorlatilag majdnem irreverzibilisek már a folyamatok. Annál nagyobb jelentősége, mint 

hogy itt ezt a fajta tevékenységet támogassák, nincsen. Gratulált a szavazás eredményéhez és 

munkájukhoz sok sikert kívánt. 

 

Muzslai László tűzoltó alezredes elmondta, az Oroszlány Önkormányzati Tűzoltósággal a Tatabányai 

Hivatásos Tűzoltó-parancsnokságnak 2014 óta van együttműködési megállapodása. Ez jogokat, illetve 

kötelezettségeket is ró mindkét tűzoltó-parancsnokságra és egyben biztosítja a törvényes keretek 

közötti működést. Ebben a megállapodásban Oroszlány város mellett Kecskéd, Bokod, Dad, Kömlőd, 

Környe, Pusztavám, illetve Tatabánya és a környei ipari park területére vállalta a tűzoltóság a vonulást 
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karöltve a hivatásos egységekkel.  

A kiemelt kettő káreset kapcsán hozzátette, hogy az idő tényező itt is nagyon releváns és fontos. Túl is 

szárnyalja az önkormányzati tűzoltóparancsnokság, mivel az ő normaidejük 8 perces indulási időt ad a 

jogszabály, viszont ők 2 perc alatt el tudják hagyni a laktanyát, mint a hivatásos egységek. Az első 10 

perc nagyon fontos egy keletkező tűznél, ha időben sikerül beavatkozni, akkor beszélhetnek 

megmentett kárértékről. 2024. szeptember 30-ig 226 db esemény volt oroszlányi tűzoltóságnál, ebből 

195 igényelt tényleges beavatkozást. 115 műszaki mentés és 80 tűzeset volt, ez az országos átlagnak 

megfelel, 19 téves jelzés volt. Ezeket általában az ipari parkok generálják. A gondosóra program is azt 

mutatja, hogy sok téves jelzés adódik, ezek száma egyre csak nőni fog.  

A beavatkozások sikeresen végbe mennek, az oroszlányi tűzoltóság az esetek 99%-ában fél rajjal, 

tehát 4 fővel meg szokta tudni fékezni a tüzet. Ritkán adódik olyan eset, amit a parancsnok úr kiemelt, 

hogy közösen fejezik be a beavatkozást. Ehhez hozzájárul az, hogy negyedévente szakmai felügyeletet 

gyakorolnak a tűzoltóságnál, mind szakmailag, mind a működési feltételeket ellenőrzik. Az első 

három negyedévben ez megtörtént, az oroszlányi tűzoltóság megfelelt az általuk elvárt 

követelményeknek. Ezen felül szeptemberben egy átfogó ellenőrzés indult, november elejére várható 

egy teljes kimutatás. A részjelentések azt mutatják, hogy semmi kardinális probléma nem merült fel. 

Ahhoz, hogy sikeresek legyenek ezek a beavatkozások, rengeteg közös gyakorlatban vesznek részt, 

mind Oroszlányon, mind a környező településeken. Ezek a gyakorlatok nagyon jó alkalmat 

biztosítanak arra, hogy helyismeretet szerezzen az állomány, illetve a közös gyakorlatra, feltételezett 

tűzeset gyakorlására. Ez a valós beavatkozásoknál visszaköszön, nagyon gördülékeny az 

együttműködés. A héten parancsnoki ellenőrző gyakorlat keretében vissza is ellenőrizte, szakmailag 

magas színvonalú gyakorlatot hajtott végre a részt vevő állomány. Idén még két közös gyakorlat vár 

rájuk. 

Szakmai és minden szempontból magas értéket képvisel az önkormányzati tűzoltó-parancsnokság, 

szeretnek velük dolgozni, az elvárt szintet hozzák.  

2024. május 25-én szerveztek egy megyei tűzoltó és családi napot az Oroszlányi Bányászati Múzeum 

területén. Számos önkéntes tűzoltó egyesület, hivatásos tűzoltó részvételével. 130-150 fős rendezvény 

valósult meg egy tűzoltó szakmai versennyel egybekötve. Jól sikerült rendezvény volt.  

 

Takács Károly polgármester véleménye szerint minden pénzt, amit ide beraknak, egyszer biztosan 

meg fog térülni. 

 

Papp Péter Attila települési képviselő - mivel a ciklus elő testületi ülésén vannak - röviden 

kiegészítette parancsnok urak írásos előterjesztését. Megköszönte a képviselő-testületnek, hogy 2012-

ben hoztak egy egyhangú döntés, amikor a parancsnokságnak az önkormányzati támogatását duplájára 

emelték, ez azóta is szinten van, mindig egyhangúan szavazzák meg. Reméli, hogy nem fog változni 

az új képviselő-testületi tagoknál sem ez a hozzáállás. Azt ki kell emelni, hogy országosan az állami és 

az önkormányzati támogatás Oroszlányon billen legjobban az önkormányzat felé, mind százalékban, 

mind pedig magában a pénzösszegben, amellyel támogatják a tűzoltóságot. 

Felhívta a képviselő-testület figyelmét arra, hogy a második számú tűzoltóautó nagyon öreg, nem 

győzik javítani. A 10 évvel ezelőtt vásárolt új tűzoltófecskendő is már benne van a korban. Ebben a 

ciklusban, ha lehetőségük lesz, reménykedve állami támogatásban is, tűzoltóautót, illetve fecskendőt 

kellene beszerezniük. 

Polgármester úr felé kérés: Elhangzott, hogy milyen oltási területeken működik közre az 

önkormányzati tűzoltóparancsnokság. Sajnálatosan nem változik évek óta, hogy ezek a települések 

szinte semmivel nem járulnak hozzá a parancsnokság fenntartásához, sem anyagi, sem tárgyi 

segítségnyújtásban.  

Sajnálatos, hogy volt egy sikkasztási ügy a tűzoltóságnál, ez sem halad azóta sem előre. A városi 

megbízott ügyvédnek adtak egy megbízás, hogy a jogi lépéseket tegye meg, hogy az általuk már 8 éve 

bíróságon is igényelt magánvagyonból az elsikkasztott rész kerüljön árverezésre, és az összeg a 

tűzoltóság számlájára. Sajnos a második végrehajtónál tartanak. A második végrehajtó sem tett semmit 

azon kívül, hogy néhány tízezer forintos nyugdíjlevonást eszközölt. Ügyvéd úrtól sem kaptak soha 

tájékoztatást, hogy ez az ügy hol tart. Jegyző úr segítségét kérte, miután utánajárt az előzményeknek. 

Több tízmilliós összeg hiányzik mind az önkormányzat, mind a tűzoltóság kasszájából. 

A tűzoltók nagyon ügyesek, rutinosak, a laktanyát rendben tartják és szakmailag felkészültek. 

Parancsnok úr higgadtsága, precizitása kell ehhez, hogy ilyen jól és magas szakmai módon működjön 

ez a tűzoltóság. Kérte a képviselő tagokat, hogy a jövő évi költségvetésnél a tűzoltóság által benyújtott 

igényeket támogassák. 
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Takács Károly polgármester jelezte, jogos a felvetés. Most lesz a versenyképes járások induló 

pályázati ügye, például ez lehetne egy beruházási célpont. Valószínűleg sok ötlet fogja keresztezni 

egymást. Ott el fogja mondani, hogy a saját biztonságuk érdekében érdemes lenne ebben gondolkodni. 

A második felvetés kapcsán kérte, adjanak jegyző úrnak időt arra, hogy utánanézzen az 

előzményeknek és utána adjon tájékoztatást. 

 

További kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, így kérte, szavazzanak az előterjesztésben 

szereplő határozati javaslat elfogadásáról. 

 

A Képviselő-testület a határozati javaslatot nyílt szavazással, 11 fő települési képviselő 

részvételével, 11 igen szavazattal elfogadta, és meghozta a következő határozatot:  

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

152/2024. (X. 31.) határozata 

az Oroszlány Önkormányzati Tűzoltó-parancsnokság éves munkájáról  

szóló tájékoztatóról 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának képviselő-testülete az Oroszlány Önkormányzati Tűzoltó-

parancsnokság elmúlt évben végzett munkájáról szóló beszámolót az előterjesztés melléklete szerinti 

tartalommal elfogadja, egyidejűleg köszönetét fejezi ki a tűzoltó-parancsnokság vezetőségének, 

tűzoltóinak a 2024. évben végzett eredményes, áldozatos tevékenységükért.  

 
Határidő:  a határozat kihirdetésére:  2024. november 6. 

Felelős:  a határozat kihirdetéséért:  Dr. Tomayer Tamás jegyző  

 

 

6. NAPIRENDI PONT: Tájékoztató Oroszlány Város Polgárőrsége Egyesület elmúlt évben 

végzett munkájáról 

 
Előadó:  Takács Károly polgármester 

Előkészítő: Gánics József, az Egyesület elnöke 

 

Takács Károly polgármester elmondta, az Oroszlány Város Polgárőrsége Egyesület elnöke 

elkészítette az Oroszlány Város Polgárőrsége Egyesület éves munkájáról szóló beszámolót, amely 

részletesen tartalmazza az egyesület fő célkitűzéseit, az elvégzett feladatait és eredményeit, illetve az 

egyesület pénzügyi helyzetének alakulását. A beszámolót az előterjesztés mellékleteként csatolta. 

 

Gánics József ny. r. alezredes kiegészítésként elmondta, a defibrillátort sikerült megvenni, a másikat 

le kellett selejtezni, mert nem kaptak hozzá már alkatrészt. Kifutott széria volt, 2 emberéletet 

megmentett. Az oroszlányi rendőrkapitányságon helyezték el, ott a nap 24 órájában el lehet érni. Ne 

legyen rá szükség, de ha kell, akkor kéznél van. 

A halottak napjával kapcsolatban elmondta, a mai napon is kint voltak a polgárőrök és a hétvégén is, 

kb. 80 órát lesznek kint. 

 

Kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, így Takács Károly polgármester kérte, szavazzanak 

az előterjesztésben szereplő határozati javaslat elfogadásáról. 

 

A Képviselő-testület a határozati javaslatot nyílt szavazással, 11 fő települési képviselő 

részvételével, 11 igen szavazattal elfogadta, és meghozta a következő határozatot:  
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Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

153/2024. (X. 31.) határozata 

Oroszlány Város Polgárőrsége Egyesület éves munkájáról szóló tájékoztatóról  

 

Oroszlány Város Önkormányzatának képviselő-testülete az előterjesztés melléklete szerinti 

tartalommal elfogadja Oroszlány Város Polgárőrsége Egyesület éves munkájáról szóló beszámolót, 

egyidejűleg megköszöni az Egyesület tagjainak eredményes tevékenységüket. 

 
Határidő: a határozat kihirdetésére: 2024. november 6. 

Felelős: a határozat kihirdetéséért: Dr. Tomayer Tamás jegyző 

 

SZÜNET 

17:02-17:15 

 

A szünetet követően Molnár István települési képviselő nem tért vissza az ülésterembe, a jelenlévő 

települési képviselők száma: 10 fő. 

 

 

7. NAPIRENDI PONT: Oroszlány Város Óvodái beszámolója a 2023/2024. nevelési évben 

végzett tevékenységéről 

 
Előadó:  Rajnai Gábor, a PHB elnöke 

Előkészítő: Benyiczki Ágota intézményvezető 

 

Takács Károly polgármester elmondta, a nemzeti köznevelésről szóló törvény 85. § (2) bekezdése 

szerint a fenntartó tanévenként legfeljebb egy alkalommal kötelezheti az igazgatót arra, hogy az 

intézmény tevékenységéről átfogó módon beszámoljon. 

Benyiczki Ágota, Oroszlány Város Óvodái igazgatója az óvoda 2023/2024. nevelési évben végzett 

tevékenységéről szóló beszámolót elkészítette, mely az előterjesztés mellékletét képezi. 

A beszámoló teljes körű tájékoztatást nyújt az intézmény működési feltételeiről, a nevelési év kiemelt 

feladatainak intézményi megvalósításáról, az év során végzett különböző intézményi feladatokról, 

valamint az elért eredményekről. 

 

Benyiczki Ágota intézményvezető elmondta, Oroszlány Város Óvodáiban minden évben van egy 

kiemelt feladat, mely a tavalyi tanévben a munkára nevelés volt (önkiszolgálás, önálló öltözés, a 

társakért végzett munka, naposság, egymás segítése, a természet szeretete, kiskertek gondozása, 

gyógynövények ültetése, fenntarthatóság – miből mi készíthető, hogyan óvják a környezetet, hogyan 

tehetnek rendet maguk körül). Ez nagyon fontos, hogy még ilyen korban, amikor még kedvük van 

csinálni, még nagyobb kedvet csináljanak hozzá. Szeretnék, ha ez az iskolákban is folytatódna.  

A következő nevelési évben a kiemelt feladat a digitális kompetencia lesz, ugyanis nagyon fontos az 

is, hogy a gyerekeket megtanítsák arra, hogy az internet, az okostelefonok világa arra való, hogy 

információt szerezzenek nem pedig arra, hogy csak játszanak. 

 

Rajnai Gábor PHB elnök/települési képviselő elmondta, a Pénzügyi és Humán Bizottság tárgyalta a 

napirendi pontot, és elismeréssel köszönte meg a munkáját az óvodavezetőnek és munkatársainak. A 

beszámoló végén van pár olyan feladatsor, amit a döntéshozói kör figyelmébe ajánlott a jövőt illetően. 

Elmondta, a következő napirendi pont támogatása is egyhangú volt a bizottság részéről. További 

sikereket kívánt a szakbizottság az intézmény munkájához.  

 

Gyuga Mihály József VGFB elnök/települési képviselő elmondta, a PHB ülésen Székely Antal 

képviselőtársa felvetette, hogy maximálisan tudná támogatni, ha az óvodák egy-egy tormaszobát 

kaphatnának. Ezt megerősítette, a 2019-es választásokkor a FIDESZ-KDNP indulóinak egyik vállalása 

volt, hogy építenek tornaszobákat az óvodákhoz. Egyértelműen támogatja az elképzelést. Időközben 

Bartalus László osztályvezető úrral egyeztetett arról, hogy évenként egy-egy tornaszoba megépíthető-

e. Az lett a megállapodás, hogy a rendezési terv módosításába (most folyik bizottsági munkában) 

beillesztik a tornatermek kérdéskörét és ezek alapján véleménye szerint ez bevállalható lesz. Kérte 

többi képviselőtársa támogatását. 
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Gerenday Zsuzsanna alpolgármester megköszönte intézményvezető asszonynak és munkatársainak a 

munkáját. Mindenben szakmailag maximális támogatásról biztosította az előtte szóló felszólalásban is 

és egyéb más tekintetben is. Kérte, továbbra is jelezzék azt, ami átalakításokat igényel. A költségvetés 

készítésekor is tudjanak gondolkozni. A rendezési terv módosítása is egy lépcső lesz, ebben is 

szívesen segít, hogy megvalósulhasson. Megköszönte az összes óvodai dolgozó munkáját  

 

Mók Attila alpolgármester személyes megjegyzést fűzött hozzá. A gyermeke most kezdte az óvodát. 

Megköszönte azt az óriási lelkesedést és magas fokú szakmaiságot, amivel az óvodában hozzáállnak a 

gyerekekhez.  

 

Beniyczki Ágota intézményvezető munkatársai nevében megköszönte a dicsérő szavakat. Mindenki 

odateszi magát, és nem azért dolgozik, hogy megdicsérjék, de mindig jól esik a dicséret. Tornaszobára 

a legégetőbb szüksége a Brunszvik Óvodának van. 10 csoport van, a kicsi helyiség nem használható 

tornaszobának, mert annyi fejlesztést kapnak a gyerekek, olyan sok SNI-s kisgyerek van, hogy szinte 

nincs olyan kis zug, ahová betehetnék őket a fejlesztőkkel együtt. Tehát nagy szükségük van 

tornateremre. A gyerekeket csak úgy lehet fejleszteni, ha minél többet mozognak. A napi munkájuk 

során sokszor van olyan időszak, amikor nem tudnak kimenni. Legtöbbet fejleszteni az óvodás 

gyerekeken a mozgással lehet. A többi óvodába előbb-utóbb mindenhol kellenek még termek, mert a 

fejlesztések miatt nem férnek már el. Vannak nehézségeik, megköszönte a képviselők hozzáállását és 

azt, hogy segítséget szeretnének adni nekik. Mindenben együttműködnek, alpolgármester asszonyt és a 

döntéshozókat meg fogják keresni. 

 

További kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, így Takács Károly polgármester kérte, 

szavazzanak az előterjesztésben szereplő határozati javaslat elfogadásáról. 

 

A Képviselő-testület a határozati javaslatot nyílt szavazással, 10 fő települési képviselő 

részvételével, 10 igen szavazattal elfogadta, és meghozta a következő határozatot:  

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

154/2024. (X. 31.) határozata 

Oroszlány Város Óvodái 2023/2024. nevelési évben végzett tevékenységéről szóló beszámolójáról 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának képviselő-testülete:  

1. Az előterjesztés melléklete szerinti tartalommal elfogadja Oroszlány Város Óvodái 2023/2024. 

nevelési évben végzett tevékenységéről szóló beszámolót. 

2. Köszönetet mond Oroszlány Város Óvodái munkatársainak a nevelési évben végzett munkájukért. 

 

Határidő:  a határozat kihirdetésére:  2024. november 6. 

Felelős:  a határozat kihirdetéséért:  Dr. Tomayer Tamás jegyző 

 

 

8. NAPIRENDI PONT: Oroszlány Város Óvodái 2024/2025. évi munkatervének 

véleményezése 

 
Előadó:  Rajnai Gábor, a PHB elnöke 

Előkészítő: Benyiczki Ágota intézményvezető 

 

Takács Károly polgármester elmondta, a nevelési-oktatási intézmények működéséről és a köznevelési 

intézmények névhasználatáról szóló 20/2012. (VIII. 31.) EMMI rendelet 3. § (1) bekezdése szerint az 

óvodai munkaterv határozza meg az óvodai nevelési év helyi rendjét. Ennek elkészítéséhez az igazgató 

kikéri a fenntartó véleményét.  

Benyiczki Ágota, Oroszlány Város Óvodáinak igazgatója elkészítette a 2024/2025-ös nevelési évre 

szóló munkatervet, mely az előterjesztés mellékletét képezi. A munkaterv a jogszabályi előírásoknak 

megfelelően készült el. A tervezet tartalmazza a szakmai munkaterv keretében megvalósuló 

tevékenységeket, szakmai belső ellenőrzési feladatokat, a nevelési évet érintő pedagógiai fejlesztési 

célokat, elképzeléseket a felelősök és határidők megjelölésével.  
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A munkaterv éves programjának összeállítása során az intézményben dolgozó pedagógusok számára 

lehetőség nyílik az egyéni feladatok vállalására, a terhek egyenletes elosztására. Az intézmény 

munkaterve által részletes betekintést nyerhetnek az eseménynaptár alapján a csoportokban tervezett 

fontosabb feladatokról, eseményekről, fejlesztő programokról. 

 

Kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, így kérte, szavazzanak az előterjesztésben szereplő 

határozati javaslat elfogadásáról. 

 

A Képviselő-testület a határozati javaslatot nyílt szavazással, 10 fő települési képviselő 

részvételével, 10 igen szavazattal elfogadta, és meghozta a következő határozatot:  

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

155/2024. (X. 31.) határozata 

Oroszlány Város Óvodái 2024/2025. nevelési évre vonatkozó munkatervének véleményezése 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának képviselő-testülete az előterjesztés melléklete szerinti 

tartalommal elfogadja Oroszlány Város Óvodái 2024/2025. nevelési évre vonatkozó munkatervét. 

 

Határidő:  a határozat kihirdetésére:  2024. november 6. 

  a határozat végrehajtására: 2025. augusztus 31. 

Felelős:  a határozat kihirdetéséért:  Dr. Tomayer Tamás jegyző 

  a határozat végrehajtásáért: Benyiczki Ágota igazgató 

 

 

9. NAPIRENDI PONT: Kötelező felvételt biztosító általános iskolai körzethatárok 

véleményezése 

 
Előadó:  Takács Károly polgármester 

Előkészítő: Szemző Ildikó osztályvezető 

 

Takács Károly polgármester elmondta, a nemzeti köznevelésről szóló törvény 50. § (8) bekezdése 

szerint az iskolák felvételi körzetét a területileg illetékes tankerületi központ határozza meg és teszi 

közzé. A felvételi körzetek megállapításához a területileg illetékes tankerületi központnak be kell 

szereznie az érdekelt települési önkormányzatok véleményét. A Tatabányai Tankerületi Központ 

elkészítette az általános iskolai körzetek tervezetét, amelyet továbbítottak a két általános iskolának. A 

2024. október 8-ai népességnyilvántartási adatok alapján a következő tanévre a beiskolázásra váró 

gyermekek száma 184 fő. A jelenleg érvényes felvételi körzethatárok alapján a József Attila Általános 

Iskolába 95 fő, a Hunyadi Mátyás Általános Iskolába 89 fő tartozik. Az intézményvezetők az adatok 

ismeretében nem kérik a körzethatárok módosítását. A fentiek alapján javasolta, hogy az iskolai 

körzethatárok a 2025/2026-os tanévre ne módosuljanak. 

 

Kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, így kérte, szavazzanak az előterjesztés 

kiegészítésében szereplő határozati javaslat elfogadásáról. 

 

A Képviselő-testület a határozati javaslatot nyílt szavazással, 10 fő települési képviselő 

részvételével, 10 igen szavazattal elfogadta, és meghozta a következő határozatot:  
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Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

156/2024. (X. 31.) határozata 

a kötelező felvételt biztosító általános iskolai körzethatárok véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának képviselő-testülete a nemzeti köznevelésről szóló 2011. évi 

CXC. törvény 50. § (8) bekezdésére hivatkozással a kötelező felvételt biztosító általános iskolák 

körzethatárainak meghatározása ügyében véleményezési jogkörében eljárva egyetért a 2025/2026. évi 

tanévre vonatkozó, a Tatabányai Tankerületi Központ által elkészített kötelező felvételt biztosító 

általános iskolai körzethatárok kijelölésével.  

 

Határidő:  a határozat kihirdetésére:  2024. november 6. 

Felelős:  a határozat kihirdetéséért:  Dr. Tomayer Tamás jegyző  

 

 

10. NAPIRENDI PONT: Nemzetiségi önkormányzatokkal kötött megállapodások 

felülvizsgálata 

 

Előadó:  Takács Károly polgármester 

Előkészítő: Dr. Tomayer Tamás jegyző 

 

Takács Károly polgármester elmondta, a nemzetiségek jogairól szóló 2011. évi CLXXIX. törvény 80. 

§ (2) bekezdése értelmében a települési önkormányzat a települési nemzetiségi önkormányzattal a 

helyiséghasználatra, a további feltételek biztosítására és a feladatok ellátására vonatkozóan 

közigazgatási szerződésben megállapodik. A megállapodást szükség szerint, általános vagy időközi 

választás esetén az alakuló ülést követő harminc napon belül felül kell vizsgálni.  

A 2024. június 9-ei választásokat követően 2024. október 14. napján alakult meg az Oroszlányi 

Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat és az Oroszlányi Roma Nemzetiségi Önkormányzat.  

Tájékoztatta a képviselő-testületet, hogy Oroszlány Város Önkormányzatának az Oroszlányi Szlovák 

Nemzetiségi Önkormányzattal és az Oroszlányi Roma Nemzetiségi Önkormányzattal megkötött 

együttműködési megállapodás felülvizsgálata megtörtént.  

Az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzattal kötendő megállapodás tervezetét a 1. melléklet, 

az Oroszlányi Roma Nemzetiségi Önkormányzattal kötendő megállapodás tervezetét a 2. melléklet 

tartalmazza. 

 

Dr. Tomayer Tamás jegyző jelezte, a nemzetiségi önkormányzatokkal kötendő megállapodásokban 

az előterjesztés mellékleteként megküldöttekhez képest technikai módosítás történt és a IV. 6. pont 

törlésre került a megállapodások tervezetéből. Ennek oka, hogy a korábbi megállapodások határozott 

időre, a nemzetiségi önkormányzatok megbízatásának idejére szóltak, így a határozott idő lejártával a 

megállapodások megszűntek, ebből következően azok hatályon kívül helyezésére nincs szükség.  

 

Papp Péter Attila települési képviselő nem pont ezzel összefüggésben, de ide tartozó megjegyzést 

tett, hiszen szorosan fűződik a Roma Nemzetiségi Önkormányzat működéséhez. A Pénzügyi és 

Humán Bizottság ülésén találkozott egy olyan támogatási szerződéssel, ami szeptemberben íródott alá 

és mikulás csomag vásárlásáról szólt. Értetlenül nézte, hogy mire lett ez kiutalva szeptemberben? 

Kérte, ennek valaki nézzen utána. 

 

Takács Károly polgármester jelezte, természetesen utánanéznek ennek a kérdésnek. 

 

Kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, így kérte, szavazzanak a határozati javaslat 

elfogadásáról. 

 

A Képviselő-testület a határozati javaslatot nyílt szavazással, 10 fő települési képviselő 

részvételével, 10 igen szavazattal elfogadta, és meghozta a következő határozatot:  

 

 

 

 

 



 

14 

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

157/2024. (X. 31.) határozata 

a nemzetiségi önkormányzatokkal fennálló együttműködési megállapodások felülvizsgálatáról 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának Képviselő-testülete: 

1. Az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat és Oroszlány Város Önkormányzata közötti 

együttműködési megállapodást jóváhagyja és felhatalmazza a polgármestert a megállapodás 

aláírására. 

2. Az Oroszlányi Roma Nemzetiségi Önkormányzat és Oroszlány Város Önkormányzata közötti 

együttműködési megállapodást jóváhagyja és felhatalmazza a polgármestert a megállapodás 

aláírására. 

 

Határidő: a határozat kihirdetésére: 2024. november 6. 

Felelős: a határozat kihirdetéséért: Dr. Tomayer Tamás jegyző 

 

 

11. NAPIRENDI PONT: Kérdés, interpelláció  
 

Takács Károly polgármester tájékoztatta képviselőtársait arról, hogy előzetes írásbeli kérdés, és 

interpellációs hozzászólás nem érkezett. 

 

Papp Péter Attila települési képviselő jelezte, ezt a kérdést már feltette, de választ nem kapott rá, 

hogy a hivatal parkolójában felállított nagy sátor miért állt ott üresen másfél hónapon keresztül? Mi 

célt szolgált? A nyári melegben legalább fedett parkolóként lehetett volna használni. Volt-e őrzési 

költsége? 

A főtér Rákóczi úti része miért van tele egész évben faházakkal? Ha jól emlékszik, 2014-ben mást sem 

hallott Székely Antal képviselőtársától, hogy az az egyetlen bódé miért állt a főtéren néhány hónapot 

nyáron. Most aztán már egy falunyi faház van a főtéren nem tudni, mi okból. 

A Petőfi S. út 4-6. szám környékén besüllyedt csatornafedelet, aknát jeleztek a lakók. Annyi 

intézkedés történt, hogy valaki kitett egy figyelemfelhívó piros-fehér oszlopot, és augusztus óta nem 

történt semmi. Azóta a lakók még jelezték, hogy illene ezzel valamit csinálni. Úgy gondolja, hogy bő 

3 hónap alatt – bárkinek is a feladata - egy forgalmas utcában egy oszloppal jelezni egy csatornafedél 

javítási lehetőségét, illetve balesetveszélyességét, hát bőven túl van az elfogadható időn. 3 hónap alatt 

már valakinek kutya kötelessége lett volna azt kijavíttatni.  

 

Takács Károly polgármester elmondta, az 1. és 2. kérdésre írásbeli választ fog kapni képviselőtársa. 

Az említett csatornafedelet már a kampány alatt kerülgették. Ezt a hibát meg kell szüntetni, benne van 

a programjukban. Balesetveszélyes, ezt fel kell számolni. Egyetértett vele. 

 

Gyuga Mihály József VGFB elnök/települési képviselő elmondta, nála is többen jelezték több helyen 

a csatornafedelek problémakörét. Bartalus László osztályvezető úrral egyeztettek ez ügyben, a 

november 13-ai VGFB ülésen az összes neuralgikus csatornafedelet összeírják és jelezni fogják 

polgármester úr és a javítást végző OIH Zrt. felé. 

 

További kérdés, interpelláció nem volt, így Takács Károly polgármester megköszönte az ülésen 

megjelentek és az ülést figyelemmel kísérő érdeklődők figyelmét, a képviselő-testület nyílt ülését 17 

óra 41 perckor bezárta és technikai szünetet követően zárt ülést rendelt el.  

 

 

k.m.f. 

 

 

 

 

 Takács Károly Dr. Tomayer Tamás 

 polgármester jegyző 


